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Bereikbaarheid met  
openbaarvervoer: zie 
www.brabant.nl/busentaxi 

 

Bij brief van 8 februari 2016, ingekomen op 8 februari 2016, heeft u namens de 

GroenLinks fractie schriftelijke vragen gesteld, de eerste zes aan de commissaris 

van de koning in zijn rol als Rijksorgaan en de overige vragen aan ons college. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Hoeveel opvangplekken voor asielzoekers zijn er per 1 februari 2016 in 
Noord-Brabant ingericht, inclusief de extra taakstelling van 2.500 plekken uit het 
Bestuursakkoord Verhoogde Asielinstroom? 
Antwoord: Zoals u zelf ook terecht aangeeft hebben uw vragen aan de 

commissaris van de koning (CdK) betrekking op taken die hij uitoefent als 

Rijksorgaan, dat wil zeggen in opdracht van het Rijk, namens het Rijk. De 

rijkstaken van de CdK zijn grotendeels gebaseerd op artikel 182 van de 

Provinciewet en nader uitgewerkt in artikel 1 van de Ambtsinstructie. Over de 

wijze waarop de CdK uitvoering geeft aan zijn rijkstaken is hij verantwoording 

verschuldigd aan de regering. De minister van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties (BZK) kan daarop door het parlement worden aangesproken.  

U geeft aan dat gegeven de actualiteit van het onderwerp en het 

maatschappelijk belang dat ermee is gemoeid u hecht aan actuele informatie. 

Dat begrijpen wij. Eind 2015 is in navolging van de regionale regietafels ook 

een landelijke regietafel opgericht die onder meer zorg draagt voor een 

bundeling van informatie vanuit alle regionale regietafels. Op deze wijze wordt 

een eenduidige en actuele communicatie nagestreefd. In de landelijke regietafel 

is verder afgesproken dat vragen - die betrekking hebben op de wijze waarop 

de CdK’s uitvoering geven aan hun Rijkstaken - aan de minister van BZK en de 

staatssecretaris van Veiligheid en Justitie gericht kunnen worden. 
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2. In hoeverre stroken de cijfers van de NOS over de extra opvangplekken met 
de realiteit? 
Antwoord: Zie het antwoord bij vraag 1. 

 

3. Kunt u aangeven wat de reden is dat we in Noord-Brabant achterlopen bij de 
opvang van  asielzoekers in het kader van de extra taakstelling? 
Antwoord: Zie het antwoord bij vraag 1. 

 

4. Wat gaat u doen om er alsnog voor te zorgen dat de afspraken uit het 
bestuursakkoord door Brabantse gemeenten wordt gerealiseerd? Waarvan is het 
succes afhankelijk? 
Antwoord: Zie het antwoord bij vraag 1. 

 

5. Provinciale Staten hebben eerder aangegeven te willen kiezen voor 
kleinschalige opvang van asielzoekers, zowel in de (crisis)noodopvang als in 
AZC’s. Hoe draagt u er zorg voor dat opvang zo kleinschalig mogelijk wordt 
gerealiseerd? In hoeverre slaagt deze Brabantse aanpak? 
Antwoord: Zie het antwoord bij vraag 1. 

 

6. Bent u bereid om, zo mogelijk samen met andere provincies en gemeenten, 
bij het Rijk aan te dringen op meer financiële ruimte voor het COA zodat het 
voor deze organisatie ook rendabel is om kleinere opvanglocaties in te richten? 
Antwoord: Zie het antwoord bij vraag 1. 

 

7. Wat doet de provincie om de doorstroom van statushouders naar reguliere 
huisvesting te bevorderen en zo de opvangketen te ontlasten? 
Antwoord: De huisvesting van vergunninghouders is inmiddels een van de vaste 

onderwerpen onder het thema Wonen in de Regionale Ruimtelijke Overleggen 

(RRO’s) en de ambtelijke werkgroepen wonen. In deze overleggen wordt de 

samenwerking tussen gemeenten bevorderd en worden woningbouwafspraken 

gemaakt die er aan bijdragen dat de taakstellingen voor de huisvesting van 

vergunninghouders kunnen worden gerealiseerd. 

Daarnaast zien wij vanuit onze verantwoordelijkheid voor het interbestuurlijk 

toezicht toe op de realisatie van de gemeentelijke taakstellingen ten aanzien van 

de huisvesting van vergunninghouders en interveniëren zo nodig. Zie ook het 

antwoord bij vraag 9. 

 

8. Hoe staat het met het ontwerp van de regeling die gemeenten moet stimuleren 
om huisvesting voor statushouders te realiseren? Kunt u aangeven hoe deze 
regeling eruit komt te zien? 
Antwoord: Nee, we beschikken nog niet over een conceptregeling en kennen 

dus de inhoud nog niet. 
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9. Heeft de provincie, gegeven de opgelopen achterstanden bij veel gemeenten, 
al eerder interbestuurlijk toezicht overwogen om reguliere huisvesting voor 
statushouders te regelen? Waarom is daar tot op heden geen gebruik van 
gemaakt? 
Antwoord: Bij het uitvoeren van het proces van interbestuurlijk toezicht passen 

wij de zogeheten bestuurlijke interventieladder toe. Die interventieladder begint 

bij fase 1 (signaleren) en kan doorlopen tot en met fase 6 (sanctie 

indeplaatsstelling). Daarbij gelden de wettelijke uitgangspunten van selectiviteit 

en proportionaliteit. Tot op heden slagen veel gemeenten er in om de wettelijke 

taakstelling voor het huisvesten van vergunninghouders op tijd te realiseren. 

Gemeenten die daarin niet slagen plaatsen wij zo nodig onder actief toezicht 

(fase 3). Wij maken dan afspraken over acties en termijnen. De praktijk wijst uit 

dat zij dan alsnog aan hun verplichtingen voldoen. Een volgende stap op de 

interventieladder is dan niet nodig. Meer informatie over ons interventieproces, 

treft u aan in ons beleidskader IBT 2016-2019. Dat beleidskader treft u aan op 

onze provinciale website: www.brabant.nl/ibt. 

 

10. Overweegt u, zo ja op basis van welke afwegingscriteria, om in de huidige 
situatie wel interbestuurlijk toezicht toe te passen op die gemeenten die 
verzuimen voldoende reguliere huisvesting voor statushouders vrij te maken? 
Antwoord: Zie ons antwoord bij vraag 9. 

 

11. In welke mate betekent de enorme achterstand bij de huisvesting van 
statushouders dat er meer sociale huurwoningen in Brabant moeten worden 
gebouwd, ook met het oog op de woningbehoefte van reeds ingezetenen? 
Antwoord: Los van de huisvesting van vergunninghouders lopen we in Brabant 

achter met de realisatie van woningbouw. De aantallen en verhoudingen 

verschillen echter per gemeente. De taakstelling voor de huisvesting van 

vergunninghouders is voor gemeenten een extra stimulans om meer woningen te 

bouwen, onder meer in het segment van de sociale huur. In de RRO’s maakt de 
provincie hierover met de gemeenten afspraken. 

 

12. Parallel aan de opvang van vluchtelingen en huisvesting van statushouders 
verloopt het integratieproces: inburgering, scholing en toeleiding naar werk. 
Welke verantwoordelijkheid, rol en taakstelling ziet u op deze punten voor de 
provincie? 
Antwoord: Het begeleiden van het integratieproces is primair een 

verantwoordelijkheid van de gemeenten. Onze rol beperkt zich tot het delen van 

goede voorbeelden, onder andere via het Platform Opnieuw Thuis, ingesteld 

door onder andere IPO, VNG en COA. Zie ook het antwoord op vraag 14. 
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13. Kinderen van vluchtelingen met een status zijn evenzeer schoolplichtig. Heeft 
u er zicht op hoe de plaatsing van deze kinderen in de praktijk verloopt? In 
welke mate hebben scholen extra ondersteuning nodig, bijvoorbeeld in de vorm 
van noodlokalen? Welke rol kan de provincie daarbij spelen? 
Antwoord: Nee. De uitvoering van de Leerplichtwet is een taak van de 

gemeenten die zich buiten ons gezichtsveld afspeelt. Ook onderwijshuisvesting is 

een gemeentelijke verantwoordelijkheid waar wij geen rol in spelen. 

 

14. Heeft het College zicht op de wijze waarop de integratie van statushouders 
op de Brabantse arbeidsmarkt verloopt? Wat is de stand van zaken bij de 
diverse gemeenten op dit punt? Welke rol kan de provincie op dit punt spelen? 
Antwoord: Wij hebben geen volledig zicht op de integratie van statushouders op 

de Brabantse arbeidsmarkt, maar zijn op hoofdlijnen geïnformeerd en bij een 

aantal pilots betrokken. Dit betreft onder meer een matchingspilot van de 

gemeente Eindhoven waarbij hoogopgeleide statushouders gekoppeld worden 

aan knelpuntvacatures in de Brainportregio. De provincie zal de resultaten en 

ervaringen van deze pilot meenemen in ontwikkeling van een Brabant brede 

uitrol. Daarbij worden zowel bedrijven als gemeenten betrokken. Verder zijn we 

betrokken in het project Krachtbedrijf vluchtelingen Brabant waar wordt 

geïnvesteerd in begeleiding van vluchtelingen naar zelfstandig 

ondernemerschap. Tot slot zijn er een aantal Brabants Besten actief met het 

integreren en matchen van vluchtelingen in samenwerking met hun gemeenten. 

Brabants Besten zijn ondernemers die door de provincie zijn benoemd tot 

Ambassadeur Innovatief Werkgeverschap. Zij geven het voorbeeld op het terrein 

van sociale innovatie, inclusief werkgeverschap, flexicurity en reshoring. (zie ook 

www.brabantsbesten.nl). De rol van de provincie is faciliteren en verbinden van 

gemeenten en initiatiefnemers die integrale oplossingen en ideeën uitwerken 

samen met regio’s en vluchtelingen. 
 

15. Ziet u het belang en bent u bereid om een omvattend Brabants akkoord te 
sluiten met gemeenten, woningcorporaties, onderwijsinstellingen en het 
bedrijfsleven over de huisvesting en integratie van statushouders om er zo voor 
te zorgen dat frustratie wordt vermeden en kansen worden benut? 
Antwoord: Nee, in een alomvattend Brabants akkoord voor de huisvesting en 

integratie van vergunninghouders zit naar onze mening op dit moment niet de 

oplossing. Zo’n akkoord zou doelgroepgericht zijn, terwijl wij juist beogen 

themagericht te werk te gaan. Bovendien willen wij niet de gemeenten, die er 

primair verantwoordelijk voor zijn, voor de voeten lopen.  

  

http://www.brabantsbesten.nl/
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Onze rol zit vooral in stimuleren van samenwerking, kennisdeling en voor wat de 

huisvesting van vergunninghouders betreft, het toezicht. We zien lokaal en 

regionaal veel goede initiatieven op het gebied van integratiebevordering, 

huisvesting en arbeidsmarkttoeleiding ontstaan en benadrukken dat er ruimte 

moet zijn en ook wordt genomen voor maatwerkinitiatieven om van knelpunten 

kansen te maken. Enkele hiervan ondersteunen wij vanuit ons economisch beleid. 

Huisvestingsinitiatieven voor meerdere doelgroepen dan vergunninghouders 

alleen komen aan de orde in de RRO-specials over het thema Wonen die dit 

voorjaar worden georganiseerd. 

 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, 

 

voorzitter, secretaris, 

 

  
 

 


